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صبح امــروز فاز یــك بوســتان ایرانیان بــه عنوان 
مجهزترین پارك ویژه افراد معلول و توان یاب افتتاح 
می شود؛ شاید همین حالا که این مطلب را می خوانید 
مراسم افتتاح این بوستان بزرگ در قالب اجرای طرح 
شنبه های امید و افتخار با حضور شهردار تهران برگزار 
شده باشد و چنانچه ساکن منطقه 19 باشید، بتوانید 
سری به آنجا بزنید. سال ها می شد که وعده ساماندهی 
فضایی که این بوستان در آن قرار دارد، داده شده بود 
تا اینکه اقدامات نهایی در دوره مدیریت شهری فعلی 

صورت گرفت. حالا فصل بهره مندی از فضایی سبز با 
امکانات ویژه که پیش تر محلی بی دفاع و بیابان گونه 
بود، فرارسیده است و دروازه های بوستان ایرانیان روی 
مردم باز می شود. مســئولیت پروژه احداث بوستان 
ایرانیان از تیرماه سال گذشته برعهده سازمان عمرانی 
مناطق شهرداری تهران گذاشته شد و امروز با گذشت 
14ماه عملیات اجرایی فاز یك بوســتان ایرانیان به 
پایان رسیده اســت. در این میان، شهرداری نیمی از 
بوستان ایرانیان را با هدف سهولت تردد معلولان برای 
حضور در این بوستان به سرانجام رسانده است. به گفته 
معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران، بوستان ایرانیان 
مجهزترین پارك از نظر زیرساخت برای افراد معلول 
و توان یاب است. عباس شــعبانی در این رابطه گفت: 

»علاوه بر ایجاد رمپ برای سهولت رفت و آمد این افراد، 
در طراحی مسیرها، نمازخانه و سرویس های بهداشتی 
مناسب سازی لازم جهت اســتفاده این افراد در نظر 
گرفته شده است.«  طبق ضوابط شهرسازی و مصوبات 
شورای شهر تهران، فضای عمومی که توسط شهرداری 
تهران به بهره برداری می رســد، باید به طور کامل و با 
رعایت تمامی استانداردها برای معلولان مناسب سازی 
شده باشد؛ یعنی بهره برداری و افتتاح هر ساختمان و 
مکان عمومی منوط به تکمیل مناسب سازی آن است؛ 
بوستان ایرانیان هم از این قاعده مستثنا نیست و به طور 
کامل برای استفاده معلولان مناسب سازی شده است.

در عین حال، همجواری بوستان ایرانیان با محله و بازار 
خلازیر، محله دولت خواه و همچنین بافت فرســوده 

این شنبه؛ افتتاح بوستان 
16هکتاری ایرانیان

 فاز نخست احداث بوستان ایرانیان که دارای مجهزترین فضای تفریحی برای معلولان است
پس از سال ها انتظار امروز در منطقه 19 تهران به بهره برداری می رسد

در چهارمین شنبه امید و افتخار رقم می خورد

محمود مولاییگزارش
روزنامه نگار

 بررسی موضوع باغ ها
 در شورای عالی استان ها

پرویز سروری: پرونده باغ های کمتر از 500متر نیازی 
به طرح در صحن شورا نخواهد داشت

تصمیم گیری هــای گذشــته دربــاره باغ هــای کوچك تر از 
500مترمربع باعث شده بود که روند کسب مجوز ساخت وساز 
برای آنها کند شود، زیرا موضوع باید در صحن علنی شورای شهر 
مطرح می شــد؛ اما در جریان برگزاری نهمین اجلاس عمومی 
شورای عالی استان ها مصوب شد که پرونده باغ های کوچك تر از 

500مترمربع نیازی به طرح در شورا نداشته باشند.
به گزارش همشهری، رئیس شورای عالی استان ها در این باره 
تأکید کرد: »البته بی تردید در این مصوبه به گونه ای عمل خواهد 
شد که هیچ قطع درختی نداشته باشیم و مالك زمین کمتر از 

500متر با حفظ درختان، بتواند منفعت لازم را ببرد.«
پرویز سروری افزود: »متأسفانه تصمیم غلطی که در شوراهای 
قبلی گرفته شد، موجب شد از سال گذشته حتی یك مورد هم 
درخواست مجوز برای باغات نداشته  باشیم؛ چراکه رابطه منطقی 
میان باغ و مالك باغ ایجاد نشده است. اکنون تلاش خواهیم کرد 
با بررسی جامع و علمی به همراه آسیب شناسی گذشته به نظامی 

منطقی برسیم.«
نهمین اجلاس عمومی شورای  عالی استان ها با حضور وزیر جهاد 
کشاورزی و معاونان وزارت آموزش و پرورش در 2روز برگزار شد 
و شامل جلســات و گفت وگو هایی میان نمایندگان استان ها و 

مدیران دولتی بود.
رئیس شورای اسلامی شــهر تهران نیز در این اجلاس گفت: 
»قوانین مربوط به باغات متأسفانه مشکلات فراوانی را به وجود 
آورد؛ به عنوان مثال در برخی موارد سندی به متراژ 200متر به 
صحن آورده می شود و براساس درج نام باغ در سند، شورا رأی 
به باغ بودن آن می دهد. اینها قوانینی است که باید اصلاح شود تا 

مشکلات مردم حل شود.« 
مهدی چمران تأکید کرد: »از زمان تصویب این قانون باغات و 
ارجاع آن به شورای  عالی معماری و شهرسازی در شورای پنجم 
تهران و اضافه شدن به طرح جامع شهر تهران، سال گذشته در 
این شهر حتی یك مراجعه برای ساختمان سازی  مطابق قانون 
مذکور وجود نداشته است. همانطور که می دانیم ساختمان سازی ، 
محرك همه صنایع کشور است و موارد بسیاری را شامل می شود، 
به این ترتیب کشور در این زمینه متحمل آثار زیانباری می شود. 
همه باید دست به دســت هم دهیم تا چرخ نوسازی در استان 

تهران به حرکت دربیاید.« 
او در ادامه با تأکید بر اینکه وظیفه اصلی شورای عالی استان ها 
ارتباط با دولت و مجلس شورای اسلامی است، گفت: »حضور در 
مجلس برای شورای استان ها به واقع مفید و مناسب و لازم است 
و باید باشد. حضور فعال برای این است که بتوانند طرح ها و لوایح 
مناسبی را به مجلس ارائه دهند که براساس تصویب آنها بتوان 
کاری انجام داد. ما طی سال های گذشته شورای  عالی استان ها، 
حدود 90لایحه به مجلس ارائه داده ایم که بیش از نیمی از آنها 
به تصویب و تأیید رسیده که به واسطه آنها بسیاری از مشکلات 

شوراها و شهرداری و درنهایت مردم حل شد.«

چمران همچنین افزود: »شوراها نســبت به مجلس شورای 
اسلامی و سایر نهادها، تولد با تأخیری داشتند که این امر سبب 
عقب ماندگی در بسیاری از موارد شــد. در طول زمان غیاب 
شوراها، گویا ضرورتی برای حضور آنها نبوده و نامی هم از شورا 
به میان نمی آمد. بسیاری از آیین نامه ها و قوانینی که مستلزم 
حضور شوراها بودند، بدون وجود آنها طرح و تصویب شد و حتی 
پس از شروع به کار شوراها، برخی از این عقب ماندگی ها به جا 
مانده و آثارش همچنان نمایان اســت؛ حتی در آخرین قانون 
مجلس شورای اسلامی مبنی بر شکل گیری درآمد پایدار که 
گرچه در راستای حمایت از شوراها بود اما اختیار وضع قوانین 
از شوراها سلب شده و به وزارت کشور محول شد. به این معنا 
که تصمیم گیرنده نهایی وزارت کشور خواهد بود، درحالی که 
براساس قانون اساسی، فلسفه وجودی شوراها این بوده که یکی 

از ارکان تصمیم گیری باشند.« 
چمران در ادامه با اشاره به جلسات عمومی و خصوصی که با 
اعضای شورای نگهبان در این باره انجام شده، گفت: »نتیجه 
جلسات این بود که شــورای نگهبان تنها به یك بند از قانون 
اساسی توجه دارد و آن این است که شوراها باید همه این وظایف 
را با همکاری دولت و سایر نهادها انجام دهند. اما به این اصلی 
که شــوراها از ارکان تصمیم گیری هستند یا در جای دیگری 
که قانون اساسی تصریح می کند که فرمانداران، استانداران و 
بخشداران باید مصوبات شوراهای اسلامی شهرها را در صورت 
عدم  مغایرت با قوانین، به اجرا بگذارند، توجهی نداشته و این 
موارد در نگاه آنها کمرنگ اســت؛ از این رو تصمیماتی اتخاذ 
می شود که چندان به نفع شــوراها و روش و منشی که دنبال 

می کنند، نیست.« 
 وزیر جهادکشــاورزی که در جلســه هم اندیشی نمایندگان 
شورای عالی استان ها حضور داشت، با اشاره به اهمیت امنیت 
غذایی گفت: »تامین امنیت غذایی کشــور، ســنددارکردن 
زمین های کشــاورزی، صادرات محصولات کشاورزی، ایجاد 
صنایع تبدیلی و جمع آوری داده و اطلاعات در حوزه کشاورزی، 

5اولویت اصلی ماست.«
سیدجواد ســاداتی نژاد اولویت دولت در حوزه منابع طبیعی 
را مسئله آب و آبخیزداری عنوان کرد و گفت: »ما پولی را که 
برای خسارت سیلاب هزینه می کنیم باید برای آبخیزداری و 
آبخوان داری صرف کنیم. حوزه ای است که شورا و شهرداری 
می تواند کمك کند و وارد عمل شود ، احیای حوزه های آبخیز 
است. این کار باعث حفظ خاك، آب و افزایش تولید  می شود. 
ما در حال تصویب قانون آبخیزداری هستیم . 90میلیون هکتار 
در کشــور نیاز به آبخیزداری دارد و اکنون سالی یك و 2دهم 
میلیون هکتار آبخیزداری می شود که ۸0سال طول می کشد؛ 
در صورتی که باید به سالی 9میلیون هکتار آبخیزداری برسیم .«

مهدی هدایت
سرپرست سازمان نوسازی شهر تهران 
اقداماتــی کــه در محــل قدیمی تریــن 
کارخانــه ســیمان کشــور در ری صــورت 
گرفتــه شــامل ایجــاد مکان هایــی بــرای 
برگزاری کنسرت های موسیقی و تئاترهای 
خیابانی، برگزاری نمایشگاه های هنرهای 
مفهومــی بــا همــکاری دانشــکده های 
مربوطــه، نمایــش فیلم هــای برگزیــده 
ســینما، راه اندازی کاربری هــای خدماتی 
مثل کافه، رستوران نمایشگاه و فروشگاه 

آثار هنری است. 

جعفر شربیانی
عضو هیأت رئیسه شورای شهر تهران

شــخصی که حداقــل حقــوق را دریافت 
می کند، باید یک ونیم برابر از درآمد خود 
را برای اجاره مســکن اختصــاص دهد و 
اگر یک واحد ۷۰متری را میانگین متری 
۲۴میلیــون تومــان در یافت آبــاد درنظر 
بگیریم، قیمت آن حــدود یک میلیارد و 

۶۸۰میلیون تومان خواهد بود. 

تعداد اتوبوس های فعال در ابتدای دوره 
مدیریت شهری فعلی به ۲۱۶۵دستگاه 
رســیده بــود  کــه در شــرایط فعلــی در 
حــدود ۲۳۰۰دســتگاه اتوبــوس اســت.  
ســیدجعفر تشکری هاشــمی، رئیــس 
کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای 
شهر تهران نیز گفته تعداد اتوبوس های 
تهــران در ســال۱۳9۶ یعنــی ابتــدای 
مدیریت شهری پیشــین، بالغ بر ۶۱۵۰ 

دستگاه بوده است.

بــرای  گفــت:  منطقــه۸  شــهردار 
نخستین بار ۷۵نفر از بانوان داوطلب 
خدمتگــزار بــا عنــوان خادمــان موکب 
زینبیــه توســط شــهرداری تهــران بــه 
عمــود۱۴۰۳ در کربــای معلــی اعــزام 
شدند. فاطمه تنهایی افزود: با توجه به 
آمار ســتاد عتبات عالیات درخصوص 
حضور برخی از بانوان تهرانی به صورت 
انفرادی در پیاده روی اربعین ،استقرار 

این موکب  انجام شده است.

2300
اتوبوس

نقل قول 

عدد خبر

نعمت آباد باعث شــده تا یکی از اهــداف راه اندازی گزارش2
بوستان، نوسازی و بهســازی محلات همجوار باشد. 
توسعه گردشگری و اکوتوریسم، ارتقای کیفیت محیط 
زیست شهری و احراز آمادگی لازم برای مقابله با بلایای 
طبیعی احتمالی همچون زلزله ازجمله دیگر اهداف 
بوستان ایرانیان است. مدیرعامل سازمان بوستان ها و 
فضای سبز شهر تهران نیز در این رابطه به همشهری 
گفت: »با توجه به دســتور شــهردار تهران، تملك 
باغ های بیشتر در مناطق کم برخوردار و مناطقی که 
بافت فشرده مسکونی یا ســرانه فضای سبز پایینی 
دارند، مثل منطقه 19صورت می گیرد. درواقع امیدوار 
هستیم در هر سال بتوانیم یك متر سرانه فضای سبز را 
افزایش دهیم.« علی محمد مختاری اضافه کرد: »البته 
برای رسیدن به این هدف، مساحت قابل توجهی زمین 
یا لکه های مشجر و باغ لازم است تا بعد از تملك، سرانه 
فضای سبز را در این مناطق تامین کنیم. این مهم در 
دستور کار سازمان بوستان ها و فضای سبز شهر تهران 
قرار دارد.« بوستان ایرانیان که در 2فاز به بهره برداری 
کامل خواهد رســید در محدوده جنوب غرب تهران، 
نرســیده به اتوبان شهیدســعیدی و در بلوار شقایق 

واقع شده است. 

 مشخصات و امکانات فاز یک
 بوستان ایرانیان

  ۱۶ هکتار مساحت
  3 باغ راه

  ۶ پیاده راه
  پاركینگ طبقاتی

  سرویس بهداشتی
  زمین بازی كودكان

  زمین تنیس
  زمین ورزشی چندمنظوره

  ایستگاه سلامت
  مسیر ویژه نابینایان

  مسیر دوچرخه سواری
  موزه آجر )در دست اجرا(

  نمازخانه
  آبنما

  مخزن آب
  پست برق

 خدمات رســانی شبانه روزی 

موکب های شهرداری تهران اربعین
در مرزهای مهران و خسروی 
به زائران اربعین همچنان ادامه دارد. به گزارش 
همشهری، ســخنگوی شورای اسلامی شهر 
تهــران در بازدید از موکب های شــهرداری 
تهران در مرزهای غربی کشور گفت: همکاری 
ناجا با شهرداری تهران و سایر نهاد ها داخل 
کشور در مرز خســروی کاملا قابل مشاهده 

است.
علیرضا نادعلی افزود: پایانه مرزی خســروی 
روزانه میزبان نزدیك به 40هزار زائر اســت و 
همین موضوع باعث می شــود دستگاه های 
مختلف بــرای عبــور زوار از مــرز همکاری 
نزدیکی داشته باشند. از سوی دیگر همکاری 
نیروهای عراقی مانند حشدالشعبی را در مرز 
خسروی شاهد هســتیم اما زیرساخت های 

طرف عراقی تکمیل نشده است.
وی همچنیــن دربــاره مرز مهــران گفت: 

منطقه5، منطقــه11 و منطقــه۶ در نقاط 
مختلف مرز مهران مستقر هستند اما شرایط 
برای ورود بیشتر زوار در این مرز مهیا نیست 
و حجم زیــادی از هموطنانمان بــه این مرز 

مراجعه کردند.
نادعلی افزود: موضوع دیگر برگشت زوار از مرز 
خسروی است که نیروهای شهرداری تهران 

کاملا برای بازگشت زائران آماده هستند.
ســخنگو و نایب رئیس کمیسیون فرهنگی و 
اجتماعی شورای اسلامی شهر تهران ادامه داد: 
تفاوت امسال با سال های گذشته درخصوص 
خدماتی که توسط دوســتان در شهرداری 
تهران ارائه می شود، این است که در سال های 
گذشته معمولا در مســائل خدمات شهری، 
نظافت و زیباسازی خلاصه می شد اما امسال 
موضوعات فرهنگی و اجتماعی و پویش های 
مختلف و اتفاقاتی که فضای مــرز را به یك 
فضای معنوی برای زائران تبدیل می کند، به 

خدمات شهرداری تهران اضافه شده است.
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